
Modernizarea  staţiunii
Saturn,  supusă  dezbaterii
publice
30 septembrie 2016 10:11

Pe  site-ul  Primăriei,
www.mangalia.ro,  se  află  supus
dezbaterii  publice,  pentru
următoarele 30 de zile, un proiect
cu  tema  “Dezvoltarea  turistică  în
staţiunea  Saturn”.  Potrivit
reprezentanţilor  instituţiei,
Primăria  Mangalia  intenţionează  să

obţină finanţare europeană pentru această investiţie în baza
Programului  Operaţional  2014  –  2020,  Axa  prioritară  7  –
Diversificarea economiilor locale prin dezvoltarea durabilă a
turismului; Prioritatea de investiţii 7.1.

În urma consultării publice, Primăria Municipiului Mangalia va
realiza  o  întâlnire  împreună  cu  entităţile  implicate  în
dezvoltarea locală ( structuri asociative, reprezentanţi ai
societăţii civile, mediul de afaceri, etc.) pentru obţinerea
susţinerii cu investiţii a proiectului propus de solicitant,
unul din indicatorii programului fiind creşterea numărului de
angajaţi în staţiune. Totuşi propunerile trebuie să corespundă
proiectului tehnic pentru a fi luate în calcul.
Acest proces se va desfăşura în conformitate cu prevederile
Legii  nr.  52/2003  privind  transparenţa  decizională  în
administraţia publică şi a Legii nr. 544/2001 privind liberul
acces la informaţiile de interes public, cu modificările şi
completările  ulterioare.  Cei  interesaţi  despre  respectivul
proiect pot trimite informaţii sau sugestii până la data de
26.10.2016,  pe  adresa  de  e-mail:  proiectemangalia@gmail.com
sau  la  nr.  de  telefon:  0241.75.10.60.  De  asemenea,
documentaţia proiectului poate fi consultată pe site sau la
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sediul Primăriei Mangalia.
Plafonul maxim pentru acest tip de proiect este de 5 milioane
de euro, însă, cel mai probabil, pentru staţiunea Saturn s-ar
putea obţine puţin peste 1 milion de euro. Cu aceşti bani vor
fi reabilitate străzile şi trotuarele, iluminatul public, va
fi înlocuit mobilierul urban degradat, se vor amenaja spaţii
verzi.

După  finalizarea  termenului  de  30  de  zile,  se  va  aştepta
finanţarea alocată prin intermediul Ministerului Dezvoltării
Regionale şi Administraţiei Publice.

Reprezentanţii Primăriei Mangalia mai spun că ulterior, se vor
face  demersuri  pentru  obţinerea  de  bani  europeni  pentru
modernizarea  celorlalte  staţiuni,  respectiv  Cap  Aurora,
Jupiter, Venus şi apoi Mangalia.
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Întâlnire  la  nivel  înalt
pentru  atragerea  de
investiții  și  promovarea
exportului
30 septembrie 2016 10:11
Astăzi, 30 septembrie 2016, președintele Consiliului Județean
Constanța – Marius Horia Țuțuianu participă la “Invest in
Romania’’, eveniment organizat de Consiliul Întreprinderilor
Private Mici și Mijlocii din România (CNIPMMR)  în parteneriat
cu Departamentul pentru Promovarea Investițiilor și Comerțului
din cadrul Ministerului Economiei Comerțului și Relațiilor cu
Mediul de Afaceri. Evenimentul este susținut și de Consiliul
Județean  Constanța  și  are  loc  în  incinta  Pavilionului
Expozițional  Constanța  începând  de  la  ora  9:00.

Obiectivele acestui program sunt în principal atragerea de
investiții și promovarea exportului, susținerea și promovarea
proiectelor  prioritare  stabilite  la  nivel  județean  și
regional, în direcția domeniilor considerate strategice pentru
investiții.

Domeniile  avute  în  vedere  sunt  energie,  resurse  minerale,
turism, agricultură, industrie și infrastructură, în acord cu
prevederile  Strategiei  Naționale  pentru  Competitivitate
2014-2020.

Evenimentul  se  bucură  de  prezența  mai  multor  oaspeți
importanți  printre  care  Costin  Borc  –

viceprim-ministru,  ministerul  Economiei;  Florin  Jianu  –
președinte al CNIPMMR; Decebal Făgădău – primarul municipiului
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Constanța, precum și excelențele sale  Osman Koray Ertas –
Ambasadorul  Turciei  la  București,  Saad  Mohamed  Saad  AL-
KOBAISI – Ambasadorul statului Quatar și Francois Saint-Paul –
Ambasadorul Franței la București.

Menționăm că în cadrul evenimentului vor participa peste 300
de persoane oameni de afaceri, reprezentanți ai guvernului,
consilieri  economici  în  cadrul  ambasadelor  României,
reprezentanți  ai  consiliilor  județene,  primari  și  membrii
CNIPMMR.

RAJA  anunță:  Remedierea
avariei din zona Cernavodă se
prelungește
30 septembrie 2016 10:11
Ca urmare a problemelor întâmpinate la remedierea avariei din
incinta Gospodăriei de apă din localitatea Ștefan cel Mare, SC
RAJA SA este nevoită să prelungească perioada de întrerupere a
furnizării apei potabile până la ora 22,00.

Pentru a reduce neplăcerile create utilizatorilor din zonă, se
furnizează  apă  dintr-o  sursă  alternativă,  situație  care
generează  reducerea  presiunii  apei  potabile  furnizate  sau
lipsa acesteia la etajele superioare ale blocurilor H și în
zonele mai înalte din cartierul Trust, zona Centralei Nucleare
și  a  Unității  Militare  din  orașul  Cernavodă,  dar  și  în
localitățile Ștefan cel Mare și Faclia.

Ne cerem scuze faţă de consumatorii afectaţi de aceste lucrări
şi îi asigurăm că echipele SC RAJA SA Constanţa vor face tot
posibilul ca furnizarea apei potabile să fie reluată în cel
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mai scurt timp.

Vă mulţumim pentru înţelegere!

Cu o întârziere de aproape un
an,  Aleea  Teilor  începe  să
capete contur (galerie foto)
30 septembrie 2016 10:11
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Mandat  internațional  pus  în
aplicare de către polițiștii
constănțeni
30 septembrie 2016 10:11
La  data  de  29.09.2016,  polițiștii  din  cadrul  Serviciului
Investigații  Criminale  –  Compartimentul  Criminalitate
Itinerantă l-au depistat pe D.C., în vârstă de 38 de ani, din
orașul Techirghiol, pe numele căruia Tribunalul Regional din
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Innsbruck – Austria a emis, la data de 20.09.2016, un mandat
european de arestare pentru săvârșirea a 22 de infracțiuni de
furt calificat.

Bărbatul a fost prezentat Parchetului de pe lângă Curtea de
Apel  Constanța,  care  a  dispus  reținerea  sa  pe  bază  de
ordonanță,  fiind  depus  la  C.R.A.P.  Constanța.

Liceenii  din  Mangalia  pot
studia, un an, în America
30 septembrie 2016 10:11

Liceenii din Mangalia vor putea
să  înveţe,  pentru  un  an,  în
Statele  Unite  ale  Americii,
având  asigurate  atât  cazarea,
cât şi masa şi cursurile într-o
unitate  de  învăţământ  de  pe
teritoriul american. Acest lucru

este posibil printr-un program creat de Congresul Statelor
Unite în 1992, care a fost implementat şi în România începând
cu anul trecut. Programul este finanţat de către Guvernul SUA
şi administrat de Biroul Educaţional şi Cultural (ECA) din
cadrul Departamentului de Stat, cu finanţare de la Congresul
American. În cei 24 de ani de existenţă, proiectul a oferit
burse pentru 24.000 de liceeni din Europa, Eurasia şi Asia
Centrală.

“Concret, tinerii care vor aplica pentru acest program şi vor
fi admişi să facă parte din el, vor locui, timp de un an,
într-o  familie  americană,  selectată  şi  monitorizată  atent,
care le va oferi trei mese pe zi. Elevii vor fi înscrişi într-
un liceu american, iar la finalul anului şcolar le  vor fi
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echivalate studiile în ţară. Totodată, ei vor fi incluşi în
numeroase  activităţi  de  voluntariat,  în  acte  caritabile,
artistice etc”, a declarat, pentru „Ediţia de Sud”, Eliza
Chirilă, reprezentantul Consiliului American pentru România.

Printre  facilităţile  asigurate  de  bursă  se  mai  numără  şi
gratuitatea pentru obţinerea vizei SUA şi a biletului de avion
dus-întors,  o  alocaţie  de  125  de  dolari/lună,  asigurare
medicală, precum şi activităţi de orientare şi consiliere,
inclusiv pregătire ante şi post-program.

Candidaţii interesaţi să facă parte din program trebuie să fie
elevi de liceu, de clasele a IX-a, sa X-a sau a XI-a (născuţi
în intervalul 1 ianuarie 2000-15 iulie 2002). Ei pot aplica
online  pentru  bursa  FLEX,  la  adresa
ais.americancouncils.org/flex  în  perioada  1  septembrie-18
octombrie. Trebuie spus că, pentru România, anul acesta s-au
acordat 25 de burse, la fel ca şi în 2015 când, Andreea
Pasăre, de la Liceul Teoretic Callatis, a fost inclusă în
program.

După aplicare, în perioada octombrie-decembrie va avea loc
evaluarea aplicaţiilor de către o comisie din Statele Unite,
iar  în  decembrie-februarie  va  avea  loc  runda  a  doua  de
selecţie, în cinci centre naţionale, printre care se află şi
Constanţa. Elevilor le va fi solicitată redactarea unui eseu,
un  test  de  limba  engleză,  un  interviu  de  grup  şi  unul
individual.  Evaluarea  semifinaliştilor  va  avea  loc  între
februarie-aprilie  2017,  iar  în  lunile  aprilie-mai  vor  fi
anunţate rezultatele finale. Deplasarea bursierilor se va face
în lunile iulie-august, iar întoarcerea lor în perioada mai-
iunie 2018.



CENTENARUL  EPOPEII  AUTUMNALE
ALE PRIMEI MARI CONFLAGRAȚII
MONDIALE.  PELERINAJ  LA
DOBRICI
30 septembrie 2016 10:11

de Emil-Corneliu Ninu

Din  timp  pregătită,  deplasarea  la  „Cimitirul  Militar
Internațional” din Dobrici, duminică 25 septembrie a.c., nu a
înregistrat, nicidecum, un număr mare de amatori, care, cu
mijloacele lor de transport, să fi intrat într-o preconizată
coloană de mașini.

Cu  numai  două  autoturisme,  proprietate  personală,  zece
„peregrini”, membri și simpatizanți ai unor asociații locale,
ce au drept deviză „Glorie și recunoștință veșnică EROILOR
NEAMULUI”, întrunite în ceea ce se numește „CULTUL EROILOR
MANGALIA”, ne-am deplasat în Dobrici, pe o vreme ce a ținut cu
noi, în ciuda prognozei meteorologice, total nefavorabile.

Cu grupul similar al celor de la Filiala Constanța, ne-am
orientat repede în „Cimitirul Militar” din oraș, bucurându-ne
revederea unor veterai de război din Al Doilea Război Mondial,
așa cum este cazul eroului din fotografia de mai jos, ce îți
mai scălda amintirile în dulcele nostru grai. Srăjuind, la
intrare,  liniștea  defuncților  „îngemănați  cu  glia”,
interesantul „Muzeu” expune vizitatorilor, sub vitrine sau pe
verticala pereților, decorații, documente de epocă, decorații
de luptă, hărți ale desfășurării aprigelor lupte din acel
„septembrie  de  foc  1916”,  o  „Carte  de  aur”,  cuprinzând
impresii  și  aprecieri.  Totul,  aici,  păstrează  patina
vremurilor  de  început  de  secol.

După  intonarea  Imnului  de  Stat  al  Bulgariei,  a  avcut  loc
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slujba de pomenire a Eroilor, oficiată de către doi prelați
ortodocși, bineînțeles în limba bulgară, după care comandantul
garnizoanei a trecut în revistă  garda de onoare, urmată de
alocuțiunile  primarului,  ale  directorului  muzeului  din
incintă,  ale  unor  reprezentanți  ai  armatei,  personalități
locale ș.a.

În continuare, au fost depuse coroane de flori, la micuțul
monument, reprezentativ  prin placa ce înfățișa o scenă de
atac la baionete. În imediata vecinătate fluturau, pe înalte
catarge, steagurile  țărilor beligerante: Bulgaria, România,
Rusia, Germania, Turcia, Serbia.

Ca  semn  de  aleasă  prețuire,  s-au  așternut,  la  baza
monumentului, „ale laurilor flori”, din partea guvernului, a
Primăriei,  a  Garnizoanei,  a  unor  delegații  reprezentând
ambasadele și consulatele țărilor prinse în „jocul cu moartea”
de la începutul secolului trecut.

O lecție vie de istorie, pentru ca astfel de momente, din greu
plătite cu prețul a sute și sute de mii de vieți omenești să
nu se mai întâmple!

Clipa de reflecție, în legătură cu transformarea prieteniei și
a conviețuirii pașnice în ură și răzbunare, va dăinui, cu
speranța că nu numai în inimile celor prezenți la ceremonial,
ci,  mai  ales,  în  ale  celor  care  pot  decide  destinul
umanității, aflate la răscrucea dintre viață și moarte!

Posturi  vacante  scoase  la
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concurs de Garda de Coastă
30 septembrie 2016 10:11
Garda de Coastă a iniţiat procedura de ocuparea a 78 posturi
vacante de ofiţeri şi agenţi de poliţie de frontieră, prin
concurs, prin încadrare directă sau reîncadrare a ofiţerilor,
începând  cu  data  de  27.09.2016,  în  vederea  completării
deficitului existent la nivelul instituţiei.

Posturile  scoase  la  concurs  prin  încadrare  directă  sunt
repartizate astfel:

66 agenţi în domeniul operativ prin încadrare directă;
7  ofiţeri  și  2  agenți  specialiști  prin  încadrare
directă;

De asemenea, vor mai fi scoase la concurs:

3  posturi  de  ofiţeri  în  domeniul  operativ,  prin
procedura de reîncadrare, cu recrutarea persoanelor care
au avut calitatea de poliţist.

Depunerea cererilor de înscriere la concurs pentru posturile
operative de agenţi scoase la concurs prin încadrare directă
(din sursă externă), se va face în perioada 27.09-04.10.2016,
între  orele  08.00–14.00,  inclusiv  în  zilele  de  sâmbătă
(01.10.2016)  şi  duminică  (02.10.2016),  între  orele
09.00-13.00,  la  sediul  Gărzii  de  Coastă.

Informaţii  complete  privind  modalităţile  de  înscriere  şi
participare  la  concurs,  condiţii  de  recrutare,  probe  de
selecţie şi criterii de departajare, precum şi tematica şi
bibliografia necesare susţinerii concursului/examenului pentru
post pot fi obținute de la structurile de resurse umane ale
Gărzii de Coasta, avizierul de la sediul Gărzii de Coastă,
precum şi de pe site-ul instituției www.garda-de-coasta.ro.
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Sucurile  pentru  copii  –
adevărate  grenade  cu
fragmentaţie!
30 septembrie 2016 10:11
 

54% dintre sucurile analizate conţin între 4 şi 11
aditivi!
5 linguriţe de zahăr într-un pahar de suc pentru
copii!
46% dintre sucurile analizate conţin conservanţi
artificiali!
46%  dintre  sucurile  analizate  conţin  arome
artificiale!
40% dintre sucurile analizate conţin suc de fructe
în proporţie de până la 5%
Toate produsele analizate conţin acid citric!
 

Studiul  privind  calitatea  băuturilor  răcoritoare  destinate
copiilor face parte din Campania Națională de Informare și
Educare: ”Să învățăm să înțelegem eticheta!”. Prin această
campanie, experții Asociației Pro Consumatori (APC) își propun
să-i învețe pe părinţi să înțeleagă eticheta produselor, 
astfel încât aceștia să facă achiziții în cunoștință de cauză
pentru copii lor. Totodată, Asociația Pro Consumatori (APC)
își dorește să promoveze un stil de viață sănătos și să atragă
atenţia părinţilor cu privire la existenţa pe piaţă a unor 
băuturi răcoritoare, care au un conţinut ridicat de zahăr,
respectiv sunt îndulcite cu  îndulcitori artificiali sau sunt
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conservate cu conservanţi artificiali.

Asociația Pro Consumatori (APC) a achiziționat 35 de băuturi
răcoritoare,  care  prin  forma  şi  concepţia  grafică  a
ambalajului  urmăresc  atragerea  atenţiei  copiilor  şi
influenţarea  acestora  în  privinţa  alegerii  şi  consumului.
Studiul a fost realizat de către o echipă de experți a APC
România, coordonată de conf. univ. dr. Costel Stanciu. La
realizarea  acestui  studiu  s-a  avut  în  vedere  următorul
obiectiv:  Analiza  ingredientelor  folosite  la  fabricarea
acestui  tip  de  produs  pentru  prezentarea  unor  puncte  de
vedere.
Ingredientele regăsite în compoziția sucurilor  analizate sunt
următoarele:  apă,  zahăr,  sucuri  de  fructe  în  proporţii
variabile şi insignifiante (mere, portocale, căpşuni, zmeură,
lămâi verzi, fructul pasiunii, piersici, ananas), acid citric,
gumă caruba, gumă arabica, gumă esterica, gumă de acacia,
pectină,  beta-caroteni,  beta-apo-8-carotenal,  antocianine,
acid ascorbic, benzoat de sodiu, sorbat de potasiu, lactat de
calciu, sucraloză, acesulfam K, acid fosforic, carboximetil
celuloză, ciclamat de sodiu, zaharinat de sodiu, aspartam,
caramel  sulfit  de  amoniu,  cosenilă,  verde  natural  CI  5,
carmoxină, carbonat de calciu şi arome artificiale.
Cu privire la ingredientele de mai sus experţii APC Romania au
formulat următoarele concluzii:
Îndulcitorii  sintetici  regăsiţi  în  sucurile  analizate
(aspartamul,  sucraloza,  accesulfam  K,  ciclamatul  de  sodiu,
zaharinatul de sodiu) au o putere de îndulcire care poate fi
de până la 600 de ori mai mare decât zahărul. Aceștia pot
declanșa  o  serie  de  afecțiuni  medicale,  cum  ar  fi:  boala
Alzheimer, boala Parkinson, boala Basedow-Graves, epilepsie,
scleroză multiplă, diabet și depresie.

Toate produsele analizate conțin acid citric. Acesta este un
compus organic, cristalin, fără culoare, care aparține clasei
de acizi carboxidici și este folosit ca acidifiant. Poate
provoca dureri abdominale și atacă smalțul dinților. Acidul



citric nu este recomandat în alimentația copiilor.

46%  dintre  produsele  analizate  conțin  conservanti
artificiali (sorbat de potasiu şi benzoat de sodiu).
Benzoatul de sodiu este un conservant sintetic care, în
reacție cu acidul ascorbic, generează benzen, substanță
toxică cancerigenă. În urma unui studiu realizat pe 200
de sortimente de sucuri de către FDA (Federal Trade
Commission – USA) în anul 2005, la 10 dintre acestea s-a
identificat un conținut de benzen cuprins între 7 și 89
ppm (părți per milion), limita maximă admisă în apa
potabilă fiind de 5 ppm. În urma acestei constatări,
marii procesatori de sucuri din SUA au decis să nu mai
folosească acest conservant. Benzoatul de sodiu poate
produce reacții alergice, hiperactivitate și lipsă de
concentrare la copii (ADHD).
11% dintre produsele analizate conțin în același timp
acid ascorbic și benzoat de sodiu.

Coloranții sintetici (caramel sulfit de amoniu, carmoxina şi
verde natural CI 5) pot provoca reacții alergice, modificări
cromozomiale,  tulburări  de  respirație,  dermatite  și  au
potențial  cancerigen.  Produsele  alimentare  care  conțin
coloranți sintetici nu sunt recomandate copiilor!

6% dintre produsele analizate sunt colorate cu coșenilă
– colorant natural roșu obținut dintr-o specie de gândac
din America de Sud.

„Băuturile răcoritoare cu destinaţie specială pentru copii, cu
şi fără zahăr, sunt realizate dintr-un amestec de apă, arome
artificiale, cantități infime de suc din fructe și aditivi
alimentari.  Aceste  produse  sunt  lipsite  de  nutrienți,
generează  impresii  olfactive  artificiale  și  nu  au  valoare
biologică.  În  baza  studiilor  realizate  în  cadrul  unor
universități și instituții medicale de prestigiu, experții în
nutriție și medicii pediatri nu recomandă folosirea sucurilor
în alimentația copiilor. Din păcate, aceste produse, din cauza



atractivităţii ambalajului şi a accesibilității date de preț 
sunt  achiziţionate  de  către  unii  părinţi  şi  oferite  spre
consum copiilor. Alimentele destinate copiilor ar trebui să
constituie  preocuparea  principală  a  Ministerului  Sănătăţii,
care  prin  reglementari  speciale  ar  putea  să  interzică
comercializarea acestora în spaţii/zone frecventate de către
copii, deoarece nu oferă nutrienţii corespunzători vârstei şi
nevoilor copiilor. Totodată, nici părinţii nu au cunoştinţe
elementare de nutriţie care să-i ajute să facă alegeri în
cunostinţă de cauză pentru copii lor.” Conf. univ. dr.

Costel Stanciu, președinte APC România.

 

Iată  cum  arată  plaja  şi
falezele din Mangalia în prag
de toamnă! (galerie foto)
30 septembrie 2016 10:11
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La  Limanu  se  acordă
ajutoarele alimentare
30 septembrie 2016 10:11
Începând cu 19 iulie 2016, în comuna Limanu vor fi acordate
ajutoare alimentare conform listelor cu beneficiarii eligibili
transmişi de următoarele instituţii:

–  Agenţia  Judeţeană  pentru  Plăţi  şi  Inspecţie  Socială
Constanţa,

– Casa Judeţeană de Pensii Constanţa,

– Agenţia Judeţeană pentru Ocuparea Forţei de Muncă,

–  Direcţia  Generală  de  Asistenţă  Socială  şi  Protecţia
Copilului  Constanţa,

Ajutoarele  se  acordă  la  Serviciul  Comunitar  de  Utilităţi
Publice şi Interes Public (SCUPIL).

Program: luni-miercuri-joi: 9.00-15.00

marţi: 9.00-17.00
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Liceenii  din  Mangalia,
invitaţi să studieze, un an,
în SUA
30 septembrie 2016 10:11
Mâine, 28 septembrie, la Liceul Teoretic Callatis va avea loc
conferinţa  de  presă  prilejuită  de  promovarea  în  rândul
elevilor a Programului de Schimb de Experienţă FLEX. Acesta
este finanţat de Departamentul de Stat al Guvernului Statelor
Unite ale Americii şi include, la nivel internaţional, 900 de
burse oferite elevilor ce doresc să trăiască şi să studieze în
SUA, timp de un an de zile.

Pentru România au fost acordate, pentru actualul an şcolar, 25
astfel de burse.

Marius  Saioc,  de  la  CSNG
Mangalia,  dublu  campion
balcanic!
30 septembrie 2016 10:11

Poliţistul Marius Saioc, sportiv
al  Clubului  Sportiv  Noua
Generaţie  Mangalia,  a
participat,  în  perioada  23-25
septembrie,  la  Novi  Sad,  la
Balcaniada de Atletism Masters.
Sportivul din Mangalia a reuşit,
din  nou,  o  performanţă
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deosebită,  devenind  dublu  campion  balcanic.

După  ani  de  insistenţe  la
forurile locale şi naţionale,
patronatele  au  reuşit  să
înfiinţeze primul cluster din
turism
30 septembrie 2016 10:11
Lobby-ul  făcut,  timp  de  trei  ani,  de  organizaţiile  şi
asociaţiile  de  turism  din  sudul  litoralului  pe  lângă
autorităţile  naţionale  şi  locale  a  dat  roade:  în  cea  mai
recentă  şedinţă  a  Consiliului  Local  a  fost  aprobată
înfiinţarea  Organizaţiei  de  Management  a  Destinaţiei,  prin
constituirea unui cluster la nivelul municipiului Mangalia.
Proiectul aprobat de către aleşii locali a fost semnat de
preşedinţii Patronatului Industriei Hoteliere, ai Asociaţiei
Patronatului  Neptun-Olimp,  ai  Asociaţiei  de  Turism  Sudul
Litoralului  şi  ai  Asociaţiei  Investitorilor  din  Staţiunea
Venus.

Potrivit  şefului  Asociaţiei  Patronatului  Neptun-Olimp  şi
totodată consilier local Nicolae Moroianu, acest cluster a
putut  fi  înfiinţat  cu  sprijinul  Autorităţii  Naţionale  din
Turism, iar, în prezent, şi alte autorităţi publice locale,
dar şi entităţi din turism din zonă, doresc afilierea la acest
organism:  “Aşteptăm,  la  această  oră,  deciziile  celorlalte
consilii locale din zona de sud a litoralului. Avem, deja,
acordul de principiu al Consiliului Judeţean Constanţa şi al
Universităţii Ovidiu şi vrem să identificăm şi alte branşe
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care îşi desfăşoară activitatea în domeniul turismului şi care
vor dori să vină alături de noi”.

În baza acestui cluster urmează, spun autorităţile din turism,
să fie înfiinţată Oranizaţia de Management a Destinaţiei, o
idee pe care, spun patronatele, o promovează şi o susţin de
ani buni. Scopul organizaţiei este unul singur: dezvoltarea
sudului litoralului, mai ales că, spun operatorii din zonă,
primăria nu este în stare să gestioneze, nici pe departe, cele
şase staţiuni pe care le are în subordine. “La nivelul acestui
tip de clustere sunt disponibile fonduri europene foarte mari,
pe care, acum, le putem accesa uşor şi eficient. Organizaţia
de Management a Destinaţiei va avea un rol extrem de important
în accesarea acestor fonduri, în cadrul unor proiecte benefice
membrilor clusterului, iar, în final, turismul din zonă va fi
cel care va câştiga”, ne-a mai spus Nicolae Moroianu.

Pe lângă accesarea de fonduri europene, potrivit proiectului
aprobat  de  aleşii  locali  vor  fi  valorificate  resursele
naturale, dar şi modernizarea şi întreţinerea infrastructurii
relevante  pentru  facilitarea,  dezvoltarea  şi  promovarea
turismului.

„Zilele Recoltei” la Mangalia
30 septembrie 2016 10:11
Primăria  Municipiului  Mangalia  alături  de  Consiliul  Local
Mangalia organizează, în perioada 05.10 – 09.10.2016, târgul
cu caracter strict comercial sub denumirea “Zilele Toamnei”.
Comercianții  vor  putea  să-și  desfășoare  activitatea
individual,  în  baza  avizelor  și  autorizațiilor  emise  de
primărie pentru fiecare persoană juridică în parte.

Închirierea unui loc de expunere și vânzare de produse se face
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în baza unei cereri scrise, în care cei interesaţi vor descrie
tipul de construcție în care doresc să expună (tarabă, cort,
chioșc, rulotă, etc. – cu condiția să nu aibă o suprafață mai
mare de 5 mp, să aibă un aspect decent, realizat din materiale
de  culoare  albă),  categoria  de  produse  alimentare
comercializate (produse alimentare tradiționale preambalate,
produse conservate sau care nu solicită condiții speciale de
păstrare,  legume,  fructe,  produse  din  legume/fructe  etc.),
precum și documentație necesară:

-certificatul de înregistrare al firmei;

-certificat de producător, dacă este cazul;

-fotografie cu standul de prezentare (mobilierul folosit și
produsele comercializate).

Termenul  limită  de  depunere  a  solicitărilor  este  de
03.10.2016.

Primarul  Mangaliei  NICOLAE
ROȘCULEȚ,  EROUL  DE  LA
TURTUCAIA. Aleea vilei sale,
din vecinătatea Policlinicii,
ce  leagă  străzile  I.C.
Brătianu  și  Mircea  cel
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Bătrân,  se  cere  a-i  purta
numele
30 septembrie 2016 10:11

Un articol extrem de interesant putea
fi  citit,  de  curând  pe  facebook
(22.09.2016),  extras  din  revista
„Culorile  trecutului”,  nr.  din  5
septembrie a.c., „Turtucaia, 1916. Cum
a fost salvat drapelul Regimentului 74.
Amintirile  plutonierului  Nicolae
Roșculeț,  comandantul  gărzii
drapelului”, cu trimiterea directă la
volumul „România în timpul războiului
1916-1918”, seria I, fascicola nr. 2,
iunie 1919.

Întrucât nu vrem să încălcăm interdicția publicării acestuia,
din lipsă de timp, pentru eventuala aprobare scrisă din partea
conducerii revistei, lăsăm cititorilor posibilitatea accesării
lui directe.

Fapt este că cel care a salvat drapelul Regimentului 74, de
rezerviști, în dramaticele lupte de la Turtucaia, nu este
altul  decât  …  PRIMARUL  MANGALIEI,  în  mai  multe  perioade
(1914-1918, 1923-1925, 1934-1937, conform tabelului „Primarii
Mangaliei și durata mandatului lor”, din lucrarea noastră,
„Mangalia  rebusistică  (Ghid  antologic)”,  editura  ETNOUS,
Brașov, 2015). Dacă el stăpânea înotul, ca provenind dintr-o
urbe  scăldată  în  razle  soarelui  și  mângâiată  de  valurile
mării, reușind după circa trei ore să ducă pe malul celălalt
drapelul  regimentului,  în  cutia  lui  ce  putea  pluti  pe
suprafața apei, din păcate, încercarea similară de a salva
drapelul celebrului Regiment dobrogean 34 de Infanterie a dus
la moartea, prin înec, a unui camarad, pentru care onoarea și
bărbăția erau mai presus decât viața. (Să fi fost de vină,
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oare, faptul  că acel militar și-a înfășurat stindardul în
jurul  mijlocului,  îngreunându-i-se  mișcările,  ori,  mai
degrabă, nestăpânirea înotului, la care s-au adăugat curenții
fluviului, distanța și lipsa de rezistența la un asemenea
efort?)

Ciudățenia este că numele lui NICOLAE ROȘCULEȚ a fost acordat
unei străzi din … Constanța, demers făcut de autoritățile
locale în semn de recunoștință pentru faptele sale, pline de
eroism,  nicidecum  pentru  gradul  de  rudenie  cu  prefectul
județului dobrogean.

Familia  de  mocani,  destul  de  numeroasă,  a  descendenților
primilor  coloniști  ai  Dobrogei,  de  după  Războiul  de
Independență,  proveniți  din  Săcele,  comună  aflată  în
vecinătatea  Brașovului,  a  dat  urbei  noastre  nu  numai
politicieni  remarcabili  (primar,  prefect),  dar  și  pe  un
slujitor al Domnului, preotul  mangalian Ion Roșculeț, el
însuși decorat și avansat la gradul de căpitan. (După război,
s-a  străduit  nespus  să  reînalțe  biserica  „Sf.  Gheorghe”,
bombardată de o navă germană sau turcească, dar a renunțat, în
decembrie 1919, transferându-se la Constanța.)

Portretul său nu este lipsit de interes, căci a fost decorat
atât cu distincția „Trecerea Dunării”, pentru participarea la
Al Doilea Război Balcanic (1913), cât și cu o alta, în 1916,
„Bărbăție  și  Credință”  (clasa  I,  cu  spade)  sau  „Răsplata
Muncii pentru Biserică” (1929), dar a avut un rol determinant
și  în  modernizarea  orașului,  ca  un  sărguincios  edil.  De
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asemenea,  trebuie  menționată  și  profesiunea  de  avocat
strălucit,  ca  și  preocpurea  sa  de  politician  liberal.

De aceea vom încerca să-i creionăm câteva aspecte definitorii,
de un real folos fiindu-ne cărțile dlui Dumitru V. Isac, ale
căror coordonare și lansare am avut plăcerea de a le face:
„Mangalia,  recunoștință  veșnică  armatei  române”  (editura
„Imperium”,  Constanța,  2014)  și  „100  de  ani.  Centenarul
bisericii  „Sf.  Gheorghe”  din  Mangalia”  (editura  „ETNOUS”,
Brașov, 2014).

Mai mult, o lucrare viitoare a aceluiași modest, dar prețios
autor  își  propune  să  reînvie  chipurile  unor  personalități
legate  de  împlinirea  Mangaliei,  fie  ea  cultural-artistică,
științifică, politică sau economică. Desigur că, în ea, își
are locul cuvenit și NICOLAE O. ROȘCULEȚ.

Ne vom limita la a prezenta câteva extrase din aparițiile
editoriale citate, completându-le cu informațiile dlui D.Isac,
din galeria de personalități, din care nu lipsesc fiul marelui
politician  și  istoric  Mihail  Kogălniceanu,  cel  al  lui  N.
Iorga, Gala Galaction etc., etc.

„În timpul celui de-al Doilea Război Balcanic, din 1913,1.
a luptat și slt. (r), fost plutonier, Nicolae Roșculeț
(1880  –  1952),  devenit,  ulterior,  renumit  avocat  și
vestit primar al Mangaliei, în mai multe legislaturi. În
bătălia de la Silistra, din sept. 1916, slt. (n.n.:
plt.) N. Roșculeț a făcut parte din garda Drapelului de
luptă. Aici, a fost cel care a avut inspirația să treacă
Dunărea înot, salvând drapelul,pentru a nu fi capturat
de trupele bulgare.Pentru acest act de mare bravură, a
fost decorat cu înalte distincții militare, printre care
Medalia  „Trecerea  Dunării.”  (D.  Isac,  „Mangalia,
recunoștință veșnică armatei române , ed. „Imperium”,
pag. 22”)
„  NICOLAE  O.   ROŞCULEŢ    (1880-1952).  Primar  al2.
Mangaliei,  între  anii:  1914-1918,  1923-1925  şi



1934-1937,  membru  al  Partidului  Naţional  Liberal.  
Renumit avocat din Mangalia.  Erou în cel de Al Doilea
Război Balcanic (1913), decorat cu: Medalia “Trecerea
Dunării”.  Era originar dintr-o familie de mocani, care
a venit de la Săcele, jud. Braşov.

La 28 mai 1914, în calitate de primar al urbei, l-a întâmpinat
pe regele României, Carol I, într-o vizită la Mangalia, cel
care  făcuse  o  escală  în  urma  unei  croaziere  de  pe  Marea
Neagră.  Cu această ocazie, la propunerea cetăţenilor, regele
a  devinit  atunci  ctitor-fondator  al  noii  Biserici  “Sf.
Gheorghe” (1914-1929).

A  fost  primul  edil  al  oraşului,  care  amenajează  faleza
maritimă, a construit scările de coborâre pe plajă.  Pentru
punerea în valoare a potenţialului turistic a litoralului, a
iniţiat şi susţinut în permanenţă aducerea căii ferate până la
Mangalia.  La 17 iulie 1938, primul tren care a sosit în gară,
a fost întâmpinat cu aplauze de bucurie şi bătut cu flori.

Pentru  contribuţii  deosebite  la  ctitorirea  Bisericii  “Sf.
Gheorghe” cu ocazia inaugurării, la 2 iunie 1929, a primit
prin Decret regal, Medalia de aur cl. I: “Răsplată Muncii
pentru Biserică”.  El a fost cel care a donat amvonul şi
strana.

Locuinţa, Vila “Maria Roşculeţ”, a fost singurul imobil din
oraş,  prevăzut  atunci  cu  toate  utilităţile:  instalaţie
electrică, de apă curentă şi canalizare. O perioadă, aici a
fost  chiar  și  sediul  P.N.L.”  (D.  Isac,  lucr.  în  curs  de
apariție „Personalități ale Mangaliei”)

„Între 1923-1925, prin grija primarului avoc. Nicolae Roşculeţ
(1880-1952), edilul-şef al oraşului, a fost amenajată Faleza
maritimă, pentru promenadă.  Atunci, pe coasta falezei, s-au
construit primele scări de coborâre pe plajă.  Tot în această
perioadă, în partea de sud-est a oraşului, lângă Plaja mică, a
fost reamenajată Gradina publică, un parc mare şi frumos,



prevăzut cu alei pietruite, flori, pomi şi bănci unde lumea
bună, a Mangaliei de atunci, ieşea la promenadă.” (D. Isac,
monografia „Mangalia”, în curs de apariție)

 

Reguli de comportare în cazul
producerii unui cutremur
30 septembrie 2016 10:11
În vederea diminuării impactului şi pierderilor provocate de
producerea  unui  cutremur,  Inspectoratul  pentru  Situaţii  de
Urgenţă “Dobrogea” al judeţului Constanţa vine în sprijinul
cetăţenilor cu câteva sfaturi utile de comportare în cazul
producerii unui cutremur, astfel:

păstraţi-vă calmul, nu intraţi în panică;
închideţi sursele de foc;
adăpostiţi-vă sub o grindă de rezistenţă, un toc de uşă,
sub birou sau masă;
nu fugiţi pe uşă, nu săriţi pe geam, nu alergaţi pe
scări, nu utilizaţi liftul;
dacă vă aflaţi într-un spaţiu deschis, îndepărtaţi-vă de
clădiri, feriţi-vă de căderea tencuielilor, coşurilor,
parapetelor, evitaţi aglomeraţia, nu alergaţi;
nu blocaţi străzile, lăsaţi calea liberă pentru maşinile
echipelor specializate de intervenţie;
dacă  sunteţi  prins  sub  dărâmături,  încercaţi  să  vă
semnalaţi prezenţa folosind un fluier sau o lanternă,
loviţi ritmic într-o ţeavă sau perete astfel încât să
puteţi  fi  localizat,  evitaţi  să  ţipaţi,  păstraţi-vă
energia!
ascultaţi  anunţurile  posturilor  de  radio  şi  TV  şi

https://editiadesud.ro/reguli-de-comportare-in-cazul-producerii-unui-cutremur/
https://editiadesud.ro/reguli-de-comportare-in-cazul-producerii-unui-cutremur/


recomandările autorităţilor.

Înainte de producerea cutremurului, informaţi-vă cu privire la
modul corect de comportare în cazul producerii unui cutremur
prin  intermediul  internetului,  televiziunii,  radioului,
ziarelor sau altor materiale informative emise de autorităţile
statului;  învăţaţi  metode  de  acordare  a  primului  ajutor
medical; pregătiţi un kit de supravieţuire; stabiliţi un punct
de întâlnire şi modalităţile de a vă contacta familia în cazul
în care veţi fi separaţi în timpul cutremurului.

După  producerea  cutremurului,  fiţi  pregătiţi  pentru
eventualele  replici  ale  cutremurului;  păstraţi-vă  calmul,
panica nu vă poate face decât rău; asiguraţi-vă că cei din
jurul dumneavoastră sunt în regulă şi încercaţi să îi ajutaţi
pe cei aflaţi în dificultate; opriţi alimentarea cu apă, gaz
şi energie elctrică; dacă simţiţi miros de gaz, deschideţi
geamurile  şi  uşile  pentru  aerisire  şi  nu  încercaţi  să
întrerupeţi  alimentarea  cu  energie  electrică  şi  nici  să
decuplaţi  siguranţele;  evacuaţi  clădirea,  mergeţi  într-un
spaţiu deschis; ascultaţi la radio sau TV anunţurile oficiale
ale autorităţilor şi urmaţi recomandările acestora.

Este absolut necesar să lăsaţi liniile telefonice şi arterele
de circulaţie libere pentru intervenţia echipelor de salvare!

Dacă  aveţi  nevoie  de  ajutor,  încercaţi  să  comunicaţi  cu
echipele de intervenţie şi să le oferiţi informaţii despre
situaţia dumneavoastră.

În cazul unui cutremur major, echipele de intervenţie nu vor
putea oferi ajutor imediat tuturor cetăţenilor.

Participaţi  la  acţiunile  de  înlăturare  a  dărâmăturilor  şi
salvarea oamenilor. Nu acţionaţi pe cont propriu, ci doar la
instrucţiunile autorităţilor!

Pentru ca toţi cetăţenii să cunosască riscurile la care sunt
expuşi pe timpul unui cutremur, vă adresăm rugămintea de a ne



sprijini prin popularizarea Campaniei naţionale de informare
şi pregătire a populaţiei „Nu tremur la cutremur”, derulată de
Ministerul Afacerilor Interne – Departamentul pentru Situaţii
de  Urgenţă,  prin  Inspectoratul  General  pentru  Situaţii  de
Urgenţă prin postarea, pe site-urile dumneavoastră oficiale, a
unui link către site-ul campaniei,  www.nutremurlacutremur.ro.

 

Dezbatere publică la Mangalia
privind proiectul „Dezvoltare
turistică  în  staţiunea
Saturn”
30 septembrie 2016 10:11
Primăria  Municipiului  Mangalia  doreşte  să  obţină  finanţare
europeană pentru proiectul „Dezvoltare Turistică în Staţiunea
Saturn”. Având în vedere prevederile Programului Operaţional
2014 – 2020, Axa prioritară 7 – Diversificarea economiilor
locale prin dezvoltarea durabilă a turismului; Prioritatea de
investiţii 7.1, investiţia propusă beneficiază de susţinerea
entităţilor  implicate  în  dezvoltarea  locală  (  structuri
asociative,  reprezentanţi  ai  societăţii  civile,  mediul  de
afaceri, etc.). Investiţia va fi supusă consultării publice de
către primărie pentru un termen de 30 de zile, în vederea
conştientizării mediului local.

În urma consultării publice, Primăria Municipiului Mangalia va
realiza  o  întâlnire  împreună  cu  entităţile  implicate  în
dezvoltarea  locală(  structuri  asociative,  reprezentanţi  ai
societăţii civile, mediul de afaceri, etc.) pentru obţinerea
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susţinerii cu investiţii a proiectului propus de solicitant,
unul din indicatorii programului fiind creşterea numărului de
angajaţi în staţiune.

Acest proces se va desfăşura în conformitate cu prevederile
legii  nr.  52/2003  privind  transparenţa  decizională  în
administraţia publică şi a legii nr. 544/2001 privind liberul
acces la informaţiile de interes public, cu modificările şi
completările ulterioare.

Cei  interesaţi  despre  respectivul  proiect  pot  trimite
informaţii sau sugestii până la data de 26.10.2016, pe adresa
de e-mail: proiectemangalia@gmail.com sau la nr. de telefon:
0241.75.10.60.

Documentaţia  tehnică  cu  privire  la  proiectul  „Dezvoltare
Turistică în Staţiunea Saturn” o puteţi vizualiza pe site-ul
primăriei: www.mangalia.ro.

Grup sanitar nou, la Şcoala
Generală din 2 Mai
30 septembrie 2016 10:11
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Pe  lângă  reabilitarea  drumului  de  acces
către  Hagieni,  despre  care  relatam  în
numărul trecut, administraţia publică locală
din Limanu mai are în proiect construirea
unei grădiniţe cu program prelungit. Aceasta
ar  urma  să  fie  realizată  din  fonduri
europene chiar la intrarea în comuna Limanu,
iar dorinţa edililor locali este ca imobilul
să  fie  ridicat  din  fonduri  europene.
Proiectul pentru viitorul imobil ar urma să
fie dotat cu patru săli de clasă, o sală de
joacă,  o  bucătărie  modernă,  un  cabinet

medical şi o magazie. Pentru acesta, în cursul lunii iulie a
fost deja aprobat proiectul tehnic.

O  veste  bună,  tot  pentru  elevii  din  Limanu  o  constituie
alocarea, de către Consiliul Judeţean Constanţa, a 300.000 de
lei comunei Limanu, bani pe care administraţia publică locală
îi va utiliza pentru reabilitarea şcolii din localitatea 2
Mai. Prioritară va fi, aşa cum ne-a declarat primarul Daniel
Georgescu, reabilitarea Şcolii Generale din 2 Mai, care va fi
dotată cu un grup sanitar cu acces direct din unitatea de
învăţământ. Potrivit edilului local, şcoala din 2 Mai este
printre  puţinele  din  judeţ  care  încă  mai  avea,  înante  de
demararea  anului  şcolar,  toaleta  fără  acces  direct  din
unitate, cei 200 de copii fiind nevoiţi să folosească baia în
condiţii extrem de precare.

În  perioada  următoare,  aleşii  locali  au  în  vedere  şi  un
proiect  privind  introducerea  reţelei  de  gaze  naturale.
Primarul localităţii a declarat că, luna aceasta, a avut o
întrevedere  cu  reprezentanţii  firmei  care  se  va  ocupa  de
introducerea reţelei de gaze. Acesta a adăugat că speră ca în
primăvara  anului  viitor  să  fie  semnat  contractul  privind
execuţia lucrărilor.
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În timp ce Cumpăna are campus
școlar,  Tuzla,  Casă  de
Cultură  nouă,  Techirghiol,
Grădină Botanică, Mangalia îl
are pe Cristian Radu!
30 septembrie 2016 10:11

Deși a ținut morțiș să obțină și
al doilea mandat, primarul
Cristian Radu sau Radu Cristian
cum preferă să i se adreseze, nu
s-a apucat de nimic de la
alegeri până în prezent.
Cetățenii îmbătați de placa
victimizării, fredonată periodic
de către edil și echipa sa, au

hotărât să-l voteze în speranța că după victorie va pune în
practică tot ceea ce a promis, sau mai exact tot ceea ce a
vrut să facă, dar nu a fost lăsat de către consilierii cei
răi.

Dar  când  votezi  fără  să  analizezi  mai  bine  opțiunile
electorale, apare și riscul să te arzi. A doua oară. Motiv
pentru care cei care l-au votat, îl ”laudă” acum de mama
focului pe primar pentru încăpățânarea sa de a nu face nimic.

Asfaltări nu se fac, deși pe marginea acestui subiect mai să
fie declanșată în campania electorală o revoluție de către
câțiva  petiționari  și  petiționare  care  pe  de  o  parte  îi
plângeau de milă edilului, iar pe de altă parte împărțeau
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acuze consilierilor pe care îi declarau vinovați de blocarea
investiției. Din nou timpul a demonstrat că totul a fost o
fumigenă lansată fix înainte de alegeri cu scopul de a menține
victimizarea primarului. Din toată această poveste, în prezent
au rămas praful, hârtoapele din carosabil, întrucât lucrările
nu au început și nici nu se sinchisește cineva să le ia în
vizor.

Elevii  Școlii  Generale  nr.  5  continuă  să  învețe  în  două
schimburi, deoarece proiectul de mansardare a fost eliminat și
el de pe agenda reprezentanților Primăriei Mangalia. Așa se
face că elevii de clasa a III-a sunt nevoiți să învețe după-
amiaza,  deși  se  știe  faptul  că  după  prânz,  puterea  de
concentrare  este  mai  scăzută  mai  ales  la  cei  de  vârstă
fragedă.

Instituțiile de învățământ continuă să nu dispună de săli de
sport, astfel că elevii fac orele de educație fizică afară sau
înghesuiți în săli de clasă.

Casa de Cultură Mangalia, instituție emblematică, poartă în
continuare  haina  grea  și  ponosită  a  trecerii  anilor  și  a
indiferenței, astfel că sala de spectacole este la fel de
învechită și deteriorată, practic, încremenită în timp.

Mangalia nu are evenimente cultural-artistice, dar cui să-i
pese? Dacă vor distracție, cetățenii să se uite la televizor
la târgurile și festivalurile organizate de alții, probabil,
spun cei care conduc orașul!

Policlinica Mangalia va continua să fie tot un iglu și în
sezonul rece care se apropie amenințător. Astfel, pacienții
vor continua să dârdâie pe holuri, întrucât este mult prea
greu  pentru  autorități  să  branșeze  unitatea  sanitară  la
sistemul centralizat de termoficare.

Tot într-un frig cumplit se vor antrena copiii care practică
arte marțiale în incinta Casei Tineretului, soluția oferirii
unui spațiu adecvat fiind scos din calcul de către cei care



conduc urbea noastră. Aspectul obidit al orașului, cu prea
puțină verdeață și prea mult gazon și copaci uscați ne vor
”încânta” privirile și în continuare.

Locurile de joacă din cartierele de blocuri au rămas adevărate
depozite de fier vechi, unde părinții nu mai au curajul să-și
trimită copiii.

Proiectele  europene  sunt  un  alt  eșec  al  actualei
administrații, orașul alegându-se cu o alee care nu se mai
finalizează, cu un parc făcut în bătaie de joc, și cu o punere
în  valoare  a  Cetății  Callatis  abandonată,  în  timp  ce
conducerea orașului rămâne  cu lauda că ”golește” Uniunea
Europeană de bani…

Exemplele  ar  putea  continua,  dar  concluzia  este  aceeași.
Dorința de câștigare a celui de al doilea mandat s-a bazat pe
o ambiție și atât. Ambiție de a demonstra că imposibilul este
posibil (când nu ai lăsat nimic în urmă), dacă știi ce să
faci, dar scopul scuză mijloacele, nu?!

În schimb, dorință de a trece la treabă, nu există. Se remarcă
însă o stare de nervozitate continuă și, deja, obișnuitele
grimase ale edilului care în loc să savureze victoria și să
facă ceea ce tot promite din 2012, demonstrează că Mangalia nu
este decât un job pentru domnia sa.

 

Municipiu cu șase stațiuni turistice, umilit de comunele cu
buget mult mai redus!

În  timp  ce  Mangalia  nici  măcar  nu  stă  pe  loc,  ci  se
rostogolește la vale precum o avalanșă de neoprit, comunele
din apropiere și din județ, în general, prosperă. Primari,
care  au  la  dispoziție  bugete  locale  mici,  dar  care  fac
demersuri pentru fonduri europene, pe care nu le pierd, ci le
investesc în modernizarea zonelor pe care le conduc, se pot



lăuda cu investiții care ne umilesc, ne pun în umbră.

Comuna Cumpăna are de puțin timp un campus școlar ultramodern.
Sute  de  elevi  din  comună   şi  din  localităţile  învecinate
beneficiază  de  condiţii  europene  de  studiu,  cu  mobilier,
aparatură şi material didactic performante.
Campusul a fost ridicat cu fonduri europene, iar amenajarea
curții s-a realizat cu ajutorul voluntarilor din comună care
au plantat copaci și au amenajat celelalte spații verzi.
Campusul cuprinde un corp şcoală, cu săli de clasă, ateliere,
spaţii de cazare pentru elevi, cantină, bibliotecă şi sală de
sport. În total, este vorba despre 24 de săli de clasă, patru
ateliere şcoală, un cămin rezidenţial cu 120 de locuri, o
cantină şi un club pentru 120 de locuri, 15 garsoniere, o
bibliotecă şi o bază sportivă cu sală de sport. De asemenea,
dispune de centrală termică, canalizare, apă caldă menajeră,
rețea de telefonie și Internet.

Investiţia este de 36.299.431,29 lei, din care 23.508.139,50
lei fonduri europene nerambursabile, de la Guvernul României
3.595.362.51 lei, iar de la Primăria Cumpăna,  9.125.929,28
lei.

Tot  la  Cumpăna  s-a  deschis  recent  un  Centru  de  îngrijire
after-school pentru copiii nevoiași și cu părinții plecați în
străinătate.  Programul  oferit  de  centru  este  complementar
celui  școlar  obligatoriu  și  oferă  supraveghere,  respectiv
îndrumare la realizarea temelor, dar și activități recreative
copiilor aflați în situații deosebite. Centrul dispune de două
săli de curs cu 48 de locuri, două dormitoare, un cabinet
medical şi o sală de mese.

Comuna Valu lui Traian a beneficiat de la începutul acestui an
de o serie amplă de lucrări de modernizare a infrastructurii,
dar nu numai. După lucrările făcute la canalizare şi pentru
introducerea gazelor, unele străzi au fost afectate şi au avut
nevoie de refacerea asfaltului. Astfel, 50 de străzi au fost
asfaltate. De asemenea, au fost reabilitate trotuarele și s-au



amenajat  șase  locuri  noi  de  joacă  pentru  copii,  complet
utilate şi dotate.

Comuna Tuzla se mândrește cu o Casă de Cultură nouă, realizată
din  fonduri  europene  care  găzduiește,  periodic,  nu  doar
manifestări artistice, ci și diverse cercuri educative pentru
copii. În interior există și un mini-muzeu al tradițiilor din
Dobrogea.

Orașul Techirghiol are Grădină Botanică realizată parte în
sere, parte în aer liber tot cu bani de la Uniunea Europeană.
Spațiul oferă relaxare atât localnicilor, cât și turiștilor
care, din această vară, ce s-a încheiat, s-au bucurat și de un
parc acvatic. Tot la Techirghiol a devenit tradiție Festivalul
Național de Muzică Ușoară pentru Copii și Tineret ”Glasul
Speranțelor”, ajuns anul acesta la cea de a XV-a ediție.

Comuna Crucea a derulat lucrări care au depășit bugetul anual.
Este vorba despre alimentarea cu apă a localităţilor Gălbiori,
Stupina,  Şiriu  şi  Crişan,  modernizarea  şi  reabilitarea
străzilor din Gălbiori şi Băltăgeşti, finalizarea lucrărilor
la viitoarea grădiniţă din comună, dar şi despre un proiect
transfrontalier  care  vizează  înfiinţarea  unui  centru  de
perfecţionare destinat localnicilor şomeri.

Mangalia nu a primit până acum decât sfidare, însă municipiul
trebuie să se oprească din declin, dacă nu din convingere,
măcar dintr-o fărâmă de orgoliu de a nu mai fi ”pălmuit” de
zonele rurale, aparent, banale.


